
Tar politikerna i Österåker klimathoten på allvar? 
 
T 

Naturskyddsföreningen i Österåker ställde i början av året samma frågor till alla politiska 
partierna i Österåker. Bakgrunden till frågorna är att 2015 enades världens länder om att 
den globala temperaturökningen skulle begränsas till 1,5 grader. Detta åtagande ska sedan 
brytas ned till kommunala lokala mål. 
Idag finns inga gällande dokument i Österåker kommun som styr arbetet kring dessa frågor. 
Kommunen hade miljömål, men de gick ut 2019, så att just nu har vi ingen 
hållbarhetsstrategi. Ingen kommunicerad uppföljning av miljömålen har gjorts. Klimat- och 
energistrategin gick ut 2020. Denna situation är anledningen till att Naturskyddsföreningen i 
Österåker bad partierna om skriftligt svar på två avgörande frågor.  
 
Nedan redovisas delar av svaren. OBS! De fullständiga svaren finns att läsa på vår hemsida.  
https://osteraker.naturskyddsforeningen.se/aktuellt/ 
  
Frågorna vi ställde: 

1. Kommer ert parti att agera för att skynda på utarbetandet av kommunens strategier 

mot klimatkrisen?  

2. Vad mer kommer ert parti göra för att förhindra en framtida katastrof? 

 

Kristdemokraterna:  

1. ”Vi anser att Österåkers kommun och dess förvaltning bedriver ett gott arbete vad gäller 

miljöhänsyn, fastställda miljömål och hållbarhetsarbete.” 

2. ”Se till att våra naturområden skyddas.” 
 

Sverigedemokraterna:  

1. ”Nej” 

2. ”I kommunen gäller det främst att se till att lagar och regler följs med täta kontroller.” 

 

Roslagspartiet:  

1. ”Utgångspunkten är att den framtagna inriktningen som vi tycker är realistiska och 

framblickande”. 

2. ”RP har som lokalt parti svårt att "förhindra en framtida katastrof" utan detta måste lösas 

globalt och på riksnivå.” 

 

Centerpartiet:  

1. ”Ny klimat och energistrategi är på gång och beräknas vara klar innan halvårsskiftet 2021.” 

2. ”Österåker ska göra sin del men det är också viktigt att påverka i ett större sammanhang för 

att förhindra en framtida katastrof.” 

 

Liberalerna:  

1. ”Det pågår just nu ett väldigt gediget arbete med att ta fram hållbarhetsramverk samt nya 

miljömål.” 

2. ”Det största klimatavtrycket här i Österåker är transporter. Därför är det viktigt att vi 

planerar bebyggelse i kollektivtrafiknära lägen.” 

 

Socialdemokraterna:  

1. ”Vi är delaktiga i arbetet och driver på frågeställningen. Vi har inte råd med fler förlorade 

år i klimatfrågan. ” 



2. ”Vi önskar lyfta tre av våra nyligen presenterade förslag för att minska det klimatavtryck 

som vi som lever i Österåkers kommun bidrar med”.  ”Återbruk”, ”gröna och klimatsmarta 

lösningar”,” satsningar på gång och cykelbanor”. 
 
Miljöpartiet:  
1. ”Ja, vi har alltid drivit på̊ för mer progressiva miljömål och strategier gällande hantering av 

både klimat och biologisk mångfald. ” 

2. ”Gröna elavtal”, ”kommunens fastigheter ska inventeras för solpaneler”. ”Öka hållbara 

resor som kollektivtrafik och cykel.” 

Vänsterpartiet: 

1. ”Österåker måste öka sin aktivitets-ambitionsnivå på miljö och hållbarhetsområdet.” 

2. ”Tar initiativ till en biogasanläggning”, ”värna om den odlingsbara marken”, ”utöka 

fossilfria transporter och resor.” 

 

Moderaterna: 

1. ”agerar fortsatt kraftfullt för att skynda på utarbetande av kommunens strategier mot 

klimatkrisen” 

2. ”omvandla gamla och skapa nya stadsdelar som är klimatsmarta”. 

 

Naturskyddsföreningen i Österåkers utgångspunkt är: 

En förkrossande majoritet av forskare runt om i världen säger att vi måste skynda på klimat- 

och miljöarbetet för att förhindra en framtida miljökatastrof. Hur kan det då komma sig att de 

dokument som ska styra kommunens miljö- och klimatarbete är upp till 2 år försenade? 

Naturskyddsföreningen vill att våra politiker, oavsett politisk färg, prioriterar arbetet med 

hållbarhetsstrategin, klimat- och energistrategin i kommunen och att tjänstemännen snarast får 

resurser för att färdigställa dessa dokument.  

 

Nu är det dags att de politiska partierna agerar som de svarade på frågan ”Vad mer kommer 

ert parti göra för att förhindra en framtida katastrof?” Det finns bra förslag, gör något av dem! 

Det gäller kommande generationers möjlighet att kunna leva på denna jord! 
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